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BRM.0012.5.8.2024.AM 
 
Protokół nr 5/2024 z posiedzenia Komisji Kultury. 
 
Data posiedzenia: 09.10.2024 r. 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Katowice, ul. Młyńska 4, sala 4-5 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 13:00 
Godzina zakończenia posiedzenia: 14:00 
 
Prowadzący obrady: Przewodnicząca Komisji Kultury – Pani Ewa SADKOWSKA 
Biuro Rady Miasta: Pani Alicja MAZUR 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli wszyscy Radni członkowie Komisji. 
 
Goście uczestniczący w posiedzeniu: 

1. Pan Maciej BISKUPSKI – Wiceprezydent Miasta Katowice 
2. Pan Krzysztof KRAUS –Wydział Kultury 
3. Pan Ryszard KOPIEC – Panteon Górnośląski 
4. Pan M.M. – Muzeum Historii Katowic 

 
 
Punkt 1. 
Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA przywitała gości zaproszonych na 
posiedzenie Komisji Kultury, Państwa Radnych członków Komisji oraz pozostałych 
uczestników posiedzenia. Pani Przewodnicząca poinformowała, że Państwo Radni mieli 
możliwość zapoznania się z porządkiem obrad posiedzenia Komisji, który był udostępniony  
w BIP-ie oraz w aplikacji eSesja. Następnie Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie 
porządek obrad. 
 
Porządek obrad: 
1. Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
3. Bieżąca informacja Prezydenta Miasta w zakresie kultury. 
4. Panteon Górnośląski plany na przyszłość, sprawozdanie z działalności, finansowanie 
działalności. 
5. Opiniowanie projektów uchwał. 

1) [DS-136/24] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie powołania Rady 
Muzeum przy Muzeum Historii Katowic w Katowicach 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
7. Zakończenie posiedzenia.  
 

Radni członkowie Komisji, jednogłośnie - 10 głosami „za”, przyjęli porządek obrad 
posiedzenia. 
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Punkt 2. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poinformowała zebranych, że projekt 
protokołu nr 4/2024 (BRM.0012.5.7.2024.AM) z posiedzenia Komisji Kultury w dniu 
04.09.2024 r. został zamieszczony w materiałach dla Państwa Radnych członków Komisji  
w aplikacji e-Sesja. 
 
Wobec braku uwag ze strony Państwa Radnych, Przewodnicząca Komisji poddała pod 
głosowanie projekt protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 
Komisja Kultury jednogłośnie - 9 głosami „za”, przyjęła protokół nr 4/2024 
(BRM.0012.5.7.2024.AM) z posiedzenia komisji w dniu 04.09.2024 r. 
 
Punkt 3. 
Bieżące informacje Prezydenta Miasta w zakresie kultury. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła o przedstawienie Bieżącej 
informacji Prezydenta Miasta w zakresie kultury. 
(Załącznik nr 1) 
 
Pan M. BISKUPSKI Wiceprezydent Miasta Katowice przedstawił informację będącą 
przedmiotem zainteresowania Radnych członków Komisji Kultury. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA podziękowała za przedstawienie 
informacji, a następnie rozpoczęła dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Pani Radna E. GRODZKA – ŁOPUSZYŃSKA poprosiła o wyjaśnienia w sprawie koncertu Piotra 
Beczały, który znajduje się w przedłożonym wykazie. Zapytała, czy miasto dokłada się do 
organizacji tego wydarzenia. 
 
Pan Naczelnik K. KRAUS udzielając odpowiedzi poinformował, że przedłożony wykaz zawiera 
zarówno wydarzenia finansowane przez miasto, jak również takie, które w ocenie wydziału są 
ważne na mapie kulturalnej miasta. Wykaz nie zawiera wydarzeń z Budżetu Obywatelskiego, 
bez względu na ich rangę. 
 
Wobec braku dalszych pytań i uwag ze strony Państwa Radnych członków Komisji, 
Przewodnicząca Komisji podziękowała za przedstawioną informację, stwierdziła, że Komisja 
przyjęła ją do wiadomości.  
 
Punkt 4. 
Panteon Górnośląski plany na przyszłość, sprawozdanie z działalności, finansowanie 
działalności. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła Pana Dyrektora  
o przedstawienie informacji 
 
Pan Dyrektor R. KOPIEC przedstawił prezentację multimedialną, obejmująca okres ostatnich 

https://katowice.esesja.pl/posiedzenie/db85ea43-fd5a-4
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3 lat, od dnia otworzenia Panteonu oraz szczegółowo omówił zagadnienia będące 
przedmiotem zainteresowania Państwa Radnych. Wspomniał początki, etap podpisania 
umowy, wybór dyrektora, etap robót budowlanych. Przedstawił informację na temat budżetu 
inwestycji przyznanego przez Ministerstwo Kultury, kosztorysu inwestorskiego oraz realizacji 
inwestycji. W otwarciu 19.06.2022r. uczestniczyli wszyscy organizatorzy Panteonu, 
poinformował, jaką oprawę miało to wydarzenie. Wyświetlił film przedstawiający zwiedzanie 
z VIP-em. Poinformował o stałej ofercie edukacyjnej i grze planszowej przeznaczonej dla 
młodzieży. Przekazał informacje na temat podjętych działań edukacyjnych w latach 2022-
2024, zorganizowanych konkursach, wystawach czasowych, 21 postaciach włączonych do 
Panteonu w 2024r. - obecnie na wystawie prezentowanych jest 228 osób. Przekazał 
informacje o koncertach i imprezach zorganizowanych w latach 2022-2024 a także 
publikacjach i produkcjach filmowych. Kończąc Pan Dyrektor przedstawił program działań 
merytorycznych oraz inwestycyjnych. Planem jest utrzymanie cyklicznych działań, włączanie 
nowych postaci, obchody rocznic i jubileuszy, nawiązywanie kontaktów ze szkołami, 
działalność edukacyjna dla młodzieży, zorganizowanie aktywności weekendowych dla rodzin, 
mistrzostwa Śląska wiedzy o Panteonie, współpraca z Muzeum Powstań Śląskich, tworzenie 
sieci muzeów tożsamościowych, realizacja filmu „Milioner”. Ponadto wspomniał o planach 
dotyczących remontu dachu oraz możliwości założenia paneli fotowoltaicznych. 
 
Pan Radny K. PIECZYŃSKI poruszył temat wprowadzenia do Panteonu postaci Gen. Jerzego 
Ziętka, swego czasu toczyła się w tej sprawie ożywiona dyskusja. Zapytał czy jest szansa, że ta 
postać pojawi się w Panteonie. 
 
Pan Dyrektor R. KOPIEC zaznaczył, że Panteon jest miejscem użyteczności publicznej, podlega 
zapisom ustawy z 2016 r. o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju 
totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Zgodnie z jej 
zapisami w takiej sytuacji musi zasięgnąć opinii Instytutu Pamięci Narodowej. Dotychczas IPN 
wydał negatywną opinię na ten temat.  
 
Pani Radna M. SKWAREK poprosiła o przybliżenie liczby gości. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła o przybliżenie liczby 
konkretnych biletów. 
 
Pan Dyrektor R. KOPIEC jest to instytucja, która dopiero rozpoczyna swoją działalność  
w związku z tym cały czas próbujemy się promować w różnych miejscach. Progres  
w zwiedzaniu wystawy i w udziale naszych widzów jest 20%. W 2022 r. było to 7,4 tys. gości 
ogółem w okresie pół roku. W 2023 r. to było 19 tys., w 2024r. aktualnie jest to 21 tys.  
Ok. 48 tys. to jest ogólna liczba wszystkich gości, uczestniczących we wszystkich 
wydarzeniach w Panteonie od 2022r. W tym roku będzie prawdopodobnie ok. 23-24 tys. 
Takie dane są przekazywane do Urzędu Marszałkowskiego, głównego organizatora Panteonu 
Górnośląskiego. Takie są wymogi w świetle przepisów o sprawozdawczości w Urzędzie 
Marszałkowskim. Również Ministerstwo Kultury oczekuje takich danych. 
 
Pani Radna M. SKWAREK liczby dają jakiś ogólny obraz, wyobrażenie. Nie spodziewamy się, 
że do Państwa będzie tylu gości. Biletowane kwestie są istotne, ponieważ one przekładają się 
na jakiś zwrot. Pani Radna zaznaczyła, że na pewno są jeszcze jakieś formy uatrakcyjnienia 
oferty.  
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Pan Dyrektor R. KOPIEC poruszył temat spraw finansowych, podkreślając, ze przychód jest 
niewielki, a działalność Panteonu opiera się głównie na dotacjach.  
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła o informację na temat 
poszczególnych kwot dotacji od współorganizatorów. 
 
Pan Dyrektor R. KOPIEC udzielił szczegółowych informacji na temat wysokość dotacji. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła o informację, jakim 
budżetem operuje Pan Dyrektor pod względem tych trzech podmiotów współfinansujących.  
 
Pan Dyrektor R. KOPIEC przekazał szczegółowe informacje. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła o informację na temat ilości 
zatrudnionych osób oraz informację na temat wyniku finansowego, zamykającego rok. 
 
Pan Dyrektor R. KOPIEC zaznaczył, że liczba pracowników, to jest ok. 20, ponieważ są to też 
cząstkowe etaty. A wynik finansowy był na minusie, głównie ze względu na to, że inwestycja 
jest amortyzowana. Amortyzację mamy na poziomie 1,2 mln zł.  
 
Pan Radny A. SZYMCZYK, który zgłaszał chęć zabrania głosu, zaznaczył, że jego zamiarem 
było zapytać o wszystkie sprawy finansowe, które zostały już wyjaśnione. Zrezygnował  
z dalszego zadawania pytań.  
 
Pan Dyrektor R. KOPIEC poruszył temat możliwości zainstalowania paneli fotowoltaicznych. 
Być może można by skorzystać z jakiegoś programu pozwalającego pozyskać środki na tę 
inwestycję. Wymagana byłaby tylko zgoda. 
 
Pan M. BISKUPSKI Wiceprezydent Miasta Katowice zasugerował, żeby Pan Dyrektor zwrócił 
się w tej sprawie bezpośrednio do Prezydenta Miasta Katowice. Jest to kwestia bardziej 
złożona. Jest to inwestycja, na którą są potrzebne środki, Komisja Kultury nie jest pierwszym 
miejscem, gdzie należy prowadzić rozmowy w tej sprawie. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zasugerowała, aby w tej sprawie wziąć 
pod uwagę Wojewódki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
 
Pan Naczelnik K. KRAUS wyjaśnił, że ujemny wynik finansowy, nie powoduje, że Panteon 
przychodzi po dodatkowe środki. Amortyzacja wpływa na wynik, ale to nie jest kwestia 
pieniędzy, które brakują w przeciwieństwie do innych instytucji, w których jak brakuje, to 
brakuje naprawdę i trzeba przekazać im pieniądze. W kontekście fotowoltaiki Pan Naczelnik 
wskazał, że zgodnie z prawem, dotyczącym tego typu przedsięwzięć, to właściciel obiektu jest 
umocowany w sektorze energetycznym do realizowania tego typu inwestycji w obiekcie. 
 
Pani Radna E. GRODZKA – ŁOPUSZYŃSKA na jakiej zasadzie i jakimi drogami prowadzona jest 
promocja tych wszystkich kanałów edukacji. Kto jest interesantem i czy ta promocja jest 
powszechna. Skąd Państwo bierzecie zainteresowanych warsztatami. 
 
Pan Dyrektor R. KOPIEC program jest rozpowszechniany i promowany wśród dzieci  
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w szkołach. Podkreślił, że liczy na wsparcie diecezji. Interesantem są szkoły, kluby seniora. 
Zainteresowanie Panteonem wzrosło szczególnie latem, po pokazaniu rolek w mediach 
społecznościowych. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zapytała jaka jest relacja wpływów 
biletowych do dotacji podmiotowej. Ewentualnie jaki to jest procent. 
 
Pan Dyrektor R. KOPIEC zaznaczył, że ciągle jest to niewielki procent. Jeszcze w zeszłym roku 
Panteon był zobligowany do utrzymania cen biletów na dotychczasowym poziomie. Podał 
ceny biletów. Ponadto są różne imprezy, Panteon wynajmuje sale, robi różne spotkania. To 
zawsze przynosi jakieś środki. Zaznaczył, że w tym momencie trudno mu powiedzieć, jaka to 
będzie dokładnie kwota. Podał przybliżoną wartość ok 150 tys. zł. do 3 mln zł. dotacji.  
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zapytała w sprawie produkcji filmowej. 
Poprosiła o informację, gdzie będzie pokazywany film, jeśli już zostanie wyprodukowany. 
 
Pan Dyrektor R. KOPIEC poinformował o firmie, która będzie dystrybuowała film. Będzie to 
pokaz kinowy, a następnie film będzie wyświetlany przez różnego rodzaju telewizje, 
instytucje filmowe. Film będzie nosił tytuł „Milioner”, będzie opowiadał o życiu Ks. Franciszka 
Blachnickiego. Poinformował, że na pewno będą zwracali się do miast na Śląsku, w których 
Ks. Blachnicki funkcjonował o dotację na realizację tego filmu.  
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zapytała na jaka kwotę Pan Dyrektor 
ocenia budżet tego filmu. 
 
Pan Dyrektor R. KOPIEC budżet jest oceniony na 10 mln zł. Będzie to debiutancki projekt 
producencki Panteonu Górnośląskiego. Wspomniał o filmie dokumentalnym „Śląscy 
bohaterowie”, wyprodukowanym z Telewizją Katowice, wspomniał o produkcjach 
krótkometrażowych oraz dokumentalnych. Panteon ma status nadawcy audiowizualnego. 
Poinformował, że trwają pracę nad scenariuszem filmu. Będzie to można powiedzieć film 
tożsamościowy o Śląsku. 
 
Wobec braku dalszych pytań i uwag ze strony Państwa Radnych członków Komisji, 
Przewodnicząca Komisji podziękowała Panu Dyrektorowi za przedstawienie informacji na 
temat Panteonu Górnośląskiego oraz za udział w posiedzeniu Komisji. 
 
Punkt 5. 
 

Opiniowanie projektów uchwał. 
 

1) [DS-136/24] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie powołania Rady 
Muzeum przy Muzeum Historii Katowic w Katowicach. 

 

Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła o przedstawienie projektu 
uchwały. 
 
Pan Naczelnik K. KRAUS przedstawił projekt uchwały, będący przedmiotem zainteresowania 
Radnych członków Komisji Kultury. 

https://katowice.esesja.pl/posiedzenie/db85ea43-fd5a-4
https://katowice.esesja.pl/posiedzenie/db85ea43-fd5a-4
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Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA podziękowała za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie rozpoczęła dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku 
obrad. 
 
Wobec braku pytań i uwag ze strony Państwa Radnych członków Komisji, Przewodnicząca 
Komisji podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a następnie poddała pod 
głosowanie pozytywną opinię Komisji do ww. projektu. 
 

„Komisja Kultury Rady Miasta Katowice, po zapoznaniu się projektem uchwały Rady Miasta 
Katowice w sprawie powołania Rady Muzeum przy Muzeum Historii Katowic w Katowicach,  
w głosowaniu: jednogłośnie 10 głosów „za”- pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały” 

 

Punkt 6. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 

Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poinformowała, że na dzisiejsze 
posiedzenie pod obrady Komisji nie wpłynęła żadna korespondencja. Następnie zapytała, czy 
ktoś z Państwa Radnych chciałby zgłosić jakiś wniosek w tym punkcie porządku obrad. 
 

Wobec braku zgłoszeń, Przewodnicząca Komisji zamknęła punkt 6 i przeszła do następnego 
punktu porządku obrad. 
 

Punkt 7. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji Kultury podziękowała wszystkim 
za udział w posiedzeniu, a następnie zamknęła obrady komisji. 
 
 

Przewodnicząca 
       Komisji Kultury 
  
       Ewa SADKOWSKA 
Protokołowały: Alicja MAZUR 


